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            PROTOKÓŁ NR 74/2022 

z LXXIV NADZWYCZAJNEJ SESJI RADY MIEJSKIEJ GÓRY KALWARII 

odbytej 9 czerwca 2022 r. 

 

 

LXXIV nadzwyczajna sesja Rady Miejskiej Góry Kalwarii odbyła się ratuszu przy 

Rynku im. Biskupa Stefana Wierzbowskiego 1 w Górze Kalwarii. 

 

Szczegółowy przebieg obrad przedstawia nagranie z sesji. 

Link do nagrania:  

https://gorakalwaria.esesja.pl/transmisja/27516/sesja-rady-miejskiej-g%C3%B3ry-kalwarii-

nr-lxxiv-w-dniu-9-czerwca-2022-godz-1430.htm 

 

Punkt 1. Otwarcie LXXIV sesji Rady Miejskiej, stwierdzenie prawomocności obrad. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Aleksandra Fedynicz-Komosa o godzinie 14:30 otworzyła 

LXXIV nadzwyczajną sesję Rady Miejskiej. Poinformowała, że obrady są transmitowane 

i utrwalane za pomocą urządzeń rejestrujących obraz i dźwięk, a nagrania obrad będą 

udostępnione w Biuletynie Informacji Publicznej i na stronie internetowej gminy. 

Ponadto poinformowała o konieczności stosowania zasad wynikających z przepisów 

o ochronie danych osobowych.  

Następnie po potwierdzeniu przez radnych obecności w systemie eSesja stwierdziła 

prawomocność obrad.  

W posiedzeniu udział wzięło 20 radnych. 

Obecni radni: 

1. Zbigniew Adamczyk 

2. Łukasz Baran (opuścił posiedzenie o godz. 15:29) 

3. Monika Bolek 

4. Aleksandra Fedynicz-Komosa 

5. Jacek Gliński 

6. Jan Jarosz 

7. Teresa Jędral 

8. Wojciech Kochański 

9. Szymon Krupa 

10. Czesława Iwona Książek 

11. Beata Mika 

12. Bożena Molak 

13. Zenon Nadstawny 

14. Andrzej Posiewka 

15. Jakub Rącz 
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16. Jan Rokita 

17. Iwona Szymańska 

18. Tomasz Ura 

19. Urszula Wroniewicz 

20. Rozalia Zdulska 

 

Nieobecna: radna Beata Polaczyńska 

 

W załączeniu do protokołu: lista obecności radnych wraz z raportem obecności radnych 

wygenerowanym z programu eSesja załącznik nr 1; lista obecności przewodniczących 

organów wykonawczych jednostek pomocniczych gminy załącznik nr 2; lista obecności 

gości załącznik nr 3.  

Przewodnicząca Rady Miejskiej Aleksandra Fedynicz-Komosa powitała radnych, burmistrza 

i jego zastępcę oraz sekretarza i skarbnik gminy, pracowników urzędu oraz osoby 

oglądające transmisję obrad. 

 

Punkt 2. Przedstawienie porządku obrad nadzwyczajnej sesji Rady Miejskiej.  

Przewodnicząca Rady Miejskiej Aleksandra Fedynicz-Komosa przedstawiła porządek 

obrad. 

1. Otwarcie LXXIV nadzwyczajnej sesji Rady Miejskiej, stwierdzenie prawomocności 

obrad. 

2. Przedstawienie porządku obrad nadzwyczajnej sesji Rady Miejskiej.  

3. Rozstrzygnięcie Rady Miejskiej Góry Kalwarii o sposobie rozpatrzenia 

nieuwzględnionych przez burmistrza uwag do projektu miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego dla fragmentu wsi Dobiesz cz. I. 

4. Rozstrzygnięcie Rady Miejskiej Góry Kalwarii o sposobie rozpatrzenia 

nieuwzględnionych przez burmistrza uwag do projektu zmiany miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego dla wsi Wojciechowice – część północna I. 

5. Projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy 

f inansowej gminy Góra Kalwaria na lata 2022–2031. 

6. Projekt uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej na 2022 rok. 

7. Zamknięcie LXXIV nadzwyczajnej sesji Rady Miejskiej. 

 

Zawiadomienie o zwołaniu sesji w trybie art. 20 ust. 3 ustawy o samorządzie gminnym 

wraz z porządkiem obrad stanowi załącznik nr 4 do protokołu, zaś wniosek burmistrza 

o zwołanie sesji nadzwyczajnej stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

 

Punkt 3. Rozstrzygnięcie Rady Miejskiej Góry Kalwarii o sposobie rozpatrzenia 

nieuwzględnionych przez burmistrza uwag do projektu miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego dla fragmentu wsi Dobiesz cz. I. 
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Przewodnicząca Rady Miejskiej Aleksandra Fedynicz-Komosa odczyta treść uwagi wraz 

z rozstrzygnięciem burmistrza. 

Treść uwagi nr 1: Wnioskują, aby zaprojektowana droga 4 KDD, która w obecnym projekcie 

planu ma przebiegać cała szerokością – 10 m tylko po działce 70/39, została 

przeprojektowana i podzielona równą szerokością 5 m pomiędzy sąsiednimi działkami (….) 

„Nie zgadzamy się, aby cala szerokość projektowanej drogi 4 KDD znajdowała się 

wyłącznie po naszej stronie na naszym polu jest to rozwiązanie niesprawiedliwe 

i niekorzystne dla nas”. Wnioskują o nie projektowanie drogi 1 KDW jako drogi 

wewnętrznej (….).   

Rozstrzygnięcie Burmistrza - uwaga nieuwzględniona w części.  

Uzasadnienie: Nieuwzględniona w części dot. przesunięcia drogi symetrycznie po 5 m na 

dz. 70/39 i działki sąsiednie, ze względu na fakt, iż działki, na które miała by być 

przesunięta droga w szer. 5 m są działkami o szer. ok. 27,5 m wprowadzenie drogi o szer. 

5 m spowodowałoby mocne zawężenie działek i ograniczyłoby wykorzystanie ich 

w przyszłości jako działki budowlane. Jednocześnie droga 4 KDD została zaprojektowana 

częściowo po śladzie drogi wskazanym w obowiązującym planie. Droga 4KDD będzie 

służyła głównie do obsługi nowopowstających w wyniku podziału działek z działki 70/39, 

w której będzie jednocześnie możliwość zlokalizowania infrastruktury technicznej dla 

obsługi tych działek.   

 

Wyjaśnienie do uwagi nr 1 zgłoszonej do projektu miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego dla fragmentu wsi Dobiesz cz. I oraz do decyzji burmistrza 

o nieuwzględnieniu uwagi w zakresie przesunięcia drogi 4 KDD symetrycznie po 5 m na 

dz. 70/39 i działki sąsiednie przedstawiła p. Renata Ługowska z-ca Naczelnika Wydziału 

Planowania Przestrzennego. Wypowiedź uzupełnił burmistrz Arkadiusz Strzyżewski.  

W dyskusji pytania zgłosili radni: Jan Rokita, Andrzej Posiewka, Urszula Wroniewicz.  

Na pytania radnych odpowiedzieli: burmistrz Arkadiusz Strzyżewski i z-ca naczelnika 

Renata Ługowska. 

Po zakończeniu dyskusji Przewodnicząca Rady Miejskiej Aleksandra Fedynicz-Komosa 

przedstawiła zasadny głosowania. 

 

Głosowano w sprawie: uwzględnienia uwagi nr 1 dot. działki nr 70/39, nieuwzględnionej 

przez burmistrza do projektu miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla 

fragmentu wsi Dobiesz część I w zakresie przesunięcia drogi 4 KDD symetrycznie po 5 m 

na dz. 70/39 i działki sąsiednie.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 0, PRZECIW: 20, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

PRZECIW (20) 
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Zbigniew Adamczyk, Łukasz Baran, Monika Bolek, Aleksandra Fedynicz-Komosa, Jacek 

Gliński, Jan Jarosz, Teresa Jędral, Wojciech Kochański, Szymon Krupa, Czesława Iwona 

Książek, Beata Mika, Bożena Molak, Zenon Nadstawny, Andrzej Posiewka, Jakub Rącz, Jan 

Rokita, Iwona Szymańska, Tomasz Ura, Urszula Wroniewicz, Rozalia Zdulska 

NIEOBECNI (1) 

Beata Polaczyńska 

 

 Rada Miejska nie uwzględniła uwagi.  

 

Punkt 4. Rozstrzygnięcie Rady Miejskiej Góry Kalwarii o sposobie rozpatrzenia 

nieuwzględnionych przez burmistrza uwag do projektu zmiany miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego dla wsi Wojciechowice – część północna I. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Aleksandra Fedynicz-Komosa odczyta treść uwagi nr 1 pkt. 1 

wraz z rozstrzygnięciem burmistrza. 

Treść uwagi: „Obszar działek budowlanych przy podziale bez normatywów obszarowych 

(dopuszczalne działki 1000 m2) na całej powierzchni planu, zgodnie z zamierzeniami 

właściciela”. 

Rozstrzygnięcie Burmistrza: uwaga nieuwzględniona 

Uzasadnienie: Uwaga nie dotyczy zakresu opracowania zmiany planu. Zmiana planu 

dotyczy  części tekstowej w zakresie ustaleń dotyczących obsługi komunikacyjnej terenów. 

 

Wyjaśnienie dot. uwagi nr 1 pkt. 1 zgłoszonej do projektu zmiany miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego dla wsi Wojciechowice – część północna I oraz do 

decyzji burmistrza o nieuwzględnieniu uwagi o niewskazywanie w planie, przy podziale, 

normatywów obszarowych na całej powierzchni planu, zgodnie z zamierzeniami 

właściciela przedstawiła p. Renata Ługowska z-ca Naczelnika Wydziału Planowania 

Przestrzennego.  

Nie było zgłoszeń do dyskusji. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Aleksandra Fedynicz-Komosa przedstawiła informację dot. 

zasad głosowania. 

 

Głosowano w sprawie: uwzględnienia uwagi nr 1 pkt 1 nieuwzględnionej przez burmistrza 

do projektu miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla fragmentu wsi 

Wojciechowice część północna I dotyczącej niewskazywania w planie, przy podziale, 

normatywów obszarowych na całej powierzchni planu, zgodnie z zamierzeniami 

właściciela. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 0, PRZECIW: 20, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
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Wyniki imienne: 

PRZECIW (20) 

Zbigniew Adamczyk, Łukasz Baran, Monika Bolek, Aleksandra Fedynicz-Komosa, Jacek 

Gliński, Jan Jarosz, Teresa Jędral, Wojciech Kochański, Szymon Krupa, Czesława Iwona 

Książek, Beata Mika, Bożena Molak, Zenon Nadstawny, Andrzej Posiewka, Jakub Rącz, Jan 

Rokita, Iwona Szymańska, Tomasz Ura, Urszula Wroniewicz, Rozalia Zdulska 

NIEOBECNI (1) 

Beata Polaczyńska 

 

 Rada Miejska nie uwzględniła uwagi.  

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Aleksandra Fedynicz-Komosa odczyta treść uwagi nr 1 pkt 

3 wraz z rozstrzygnięciem burmistrza. 

Treść uwagi: „Na całym terenie możliwość usług nieuciążliwych, takich jak usługi 

medyczne, sklepy, usługi dla ludności, różne przeznaczenie, możliwość zmiany sposobu 

przeznaczenia zgodnie z zamierzeniem inwestora”. 

Rozstrzygnięcie Burmistrza: uwaga nieuwzględniona. 

Uzasadnienie: Uwaga nie dotyczy zakresu opracowania zmiany planu. Zmiana planu 

dotyczy części tekstowej w zakresie ustaleń dotyczących obsługi komunikacyjnej terenów 

 

Wyjaśnienie do decyzji burmistrza o nieuwzględnieniu uwagi nr 1 pkt 3 przedstawiła 

p. Renata Ługowska.  

W dyskusji głos zabierał radny Tomasz Ura.  

Na pytanie radnego odpowiedzi udzieliła p. Renata Ługowska. 

Po zakończeniu dyskusji Przewodnicząca Rady Miejskiej Aleksandra Fedynicz-Komosa 

ponownie przedstawiła informację dot. zasad głosowania. 

 

Głosowano w sprawie: uwzględnienia uwagi nr 1 pkt 3 nieuwzględnionej przez burmistrza 

do projektu miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla fragmentu wsi 

Wojciechowice część północna I dotyczącej wprowadzenia zapisu o możliwości 

lokalizowania usług nieuciążliwych, takich jak usługi medyczne, sklepy, usługi dla ludności, 

różnego przeznaczenia oraz możliwości zmiany sposobu przeznaczenia zgodnie 

z zamierzeniem inwestora. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 0, PRZECIW: 20, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

PRZECIW (20) 

Zbigniew Adamczyk, Łukasz Baran, Monika Bolek, Aleksandra Fedynicz-Komosa, Jacek 

Gliński, Jan Jarosz, Teresa Jędral, Wojciech Kochański, Szymon Krupa, Czesława Iwona 
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Książek, Beata Mika, Bożena Molak, Zenon Nadstawny, Andrzej Posiewka, Jakub Rącz, Jan 

Rokita, Iwona Szymańska, Tomasz Ura, Urszula Wroniewicz, Rozalia Zdulska 

NIEOBECNI (1) 

Beata Polaczyńska 

 Rada Miejska nie uwzględniła uwagi.  

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Aleksandra Fedynicz-Komosa odczyta treść uwagi nr 1 pkt 

4 wraz z rozstrzygnięciem burmistrza. 

Treść uwagi: „Odnośnie zabudowy: możliwość zabudowy wolnostojącej, przeznaczonej 

pod budynki gospodarcze, usługi lub inne budynki także wolnostojące o przeznaczeniu 

nieuciążliwym zgodnym z zamierzeniem inwestora. Możliwość zmiany sposobu 

użytkowania”. 

Rozstrzygnięcie Burmistrza: uwaga nieuwzględniona. 

Uzasadnienie: Uwaga nie dotyczy zakresu opracowania zmiany planu. Zmiana planu 

dotyczy części tekstowej w zakresie ustaleń dotyczących obsługi komunikacyjnej terenów 

 

Wyjaśnienie do decyzji burmistrza o nieuwzględnieniu uwagi nr 1 pkt 4 przedstawiła 

p. Renata Ługowska.  

Nie było zgłoszeń do dyskusji. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Aleksandra Fedynicz-Komosa ponowiła informację dot. 

zasad głosowania. 

 

Głosowano w sprawie: uwzględnienia uwagi nr 1 pkt 4 nieuwzględnionej przez burmistrza 

do projektu miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla fragmentu wsi 

Wojciechowice część północna I dotyczącej wprowadzenia zapisu do planu o możliwości 

zabudowy wolnostojącej, przeznaczonej pod budynki gospodarcze, usługi lub inne 

budynki także wolnostojące o przeznaczeniu nieuciążliwym zgodnym z zamierzeniem 

inwestora oraz możliwości zmiany sposobu użytkowania.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 0, PRZECIW: 20, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

PRZECIW (20) 

Zbigniew Adamczyk, Łukasz Baran, Monika Bolek, Aleksandra Fedynicz-Komosa, Jacek 

Gliński, Jan Jarosz, Teresa Jędral, Wojciech Kochański, Szymon Krupa, Czesława Iwona 

Książek, Beata Mika, Bożena Molak, Zenon Nadstawny, Andrzej Posiewka, Jakub Rącz, Jan 

Rokita, Iwona Szymańska, Tomasz Ura, Urszula Wroniewicz, Rozalia Zdulska 

NIEOBECNI (1) 

Beata Polaczyńska 
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 Rada Miejska nie uwzględniła uwagi.  

 

Punkt 5. Projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy 

f inansowej gminy Góra Kalwaria na lata 2022 – 2031. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Aleksandra Fedynicz-Komosa poprosiła zastępcę 

burmistrza Mateusza Baja o złożenie wyjaśnień do projektu uchwały. 

Zastępca burmistrza Mateusz Baj szczegółowo omówił zakres proponowanych zmian 

w wieloletniej prognozie f inansowej gminy Góra Kalwaria na lata 2022 – 2031. 

Dotyczą one następujących zadań: 

1) wykonania termomodernizacji budynku Urzędu Miasta i Gminy tj. zwiększenia nakładów 

finansowych o kwotę 65.000 zł, w związku z otwarciem postępowania przetargowego, 

2) budowy drogi w Lininie tj. zmniejszenia limitu wydatków w roku 2023 oraz zwiększenia 

wydatków w roku 2024 o kwotę 65.000 zł, również jest to związane z otwarciem ofert 

w postępowaniu przetargowym, 

3) budowy kulturalnej ścieżki rowerowej tj. zwiększenia o kwotę 230.000 zł, co jest 

wynikiem przeprowadzonego postępowania przetargowego, 

4) przebudowy ul. Długiej w Baniosze tj. zmniejszenia planu wydatków o kwotę 125.208 zł 

również jest to wynikiem postępowania przetargowego.  

Przewodnicząca Rady Miejskiej Aleksandra Fedynicz-Komosa zapytała o przyszłość drogi 

w Lininie, a także o plan działania.  

Zastępca burmistrza Mateusz Baj w odpowiedzi poinformował, że plan działania jest taki, 

jaki został ustalony, niemniej w postępowaniu jest lekkie opóźnienie. Dodał, że 

w najbliższym czasie zostanie podpisana umowa z wykonawcą. Wykonawca sporządzi 

dwie koncepcje, które następnie zostaną poddane radnym i mieszkańcom pod dyskusję.    

Przewodnicząca Aleksandra Fedynicz-Komosa odnosząc się do wypowiedzi przedmówcy 

zapytała o termin podpisania umowy z wykonawcą. 

Zastępca burmistrza Mateusz Baj odpowiedział, że umowa zostanie podpisana jeszcze 

w czerwcu. Wykonawca przedstawi koncepcje w ciągu miesiąca od podpisania umowy.   

Radna Teresa Jędral w odniesieniu do poprzetargowych oszczędności w kwocie 125.208 zł 

na zadaniu przebudowa ul. Długiej w Baniosze zwróciła uwagę, że środki te powinny być 

przeznaczone na budowę ul. Słonecznej w Baniosze. Przypomniała o pisemnej deklaracji 

burmistrza dot. wprowadzenia inwestycji do budżetu w roku 2022.  

Odpowiedzi udzielił burmistrz Arkadiusz Strzyżewski. Potwierdził potrzebę budowy 

ul. Słonecznej, zarazem deklarując chęć jej realizacji, natomiast uważał, że łączenie jednej 

inwestycji w drugą nie jest społecznie sprawiedliwe.     

Odnosząc się do wypowiedzi burmistrza radna Teresa Jędral dodała, że występuje 

o realizację tego zadania, ponieważ tego oczekują od niej mieszkańcy.  

Po zakończeniu dyskusji Przewodnicząca Rady Miejskiej Aleksandra Fedynicz-Komosa 

poprosiła o zastępcę skarbnika Barbarę Holz o odczytanie uzasadnienia do projektu 

uchwały.  
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Pani Barbara Holz przedstawiła uzasadnienie do projektu uchwały, informując, że zawarte 

w wykazie przedsięwzięć wieloletnich zmiany są związane ze: 

1) zwiększeniem łącznych nakładów finansowych, limitu zobowiązań i limitu wydatków 

roku bieżącego o kwotę 230.000 zł (wydatki niekwalifikowane) na przedsięwzięciu 

polegającym na budowie kulturalnej ścieżki rowerowej – w wyniku przeprowadzonego 

postępowania przetargowego;  

2) zmniejszeniem łącznych nakładów finansowych, limitu zobowiązań i limitu wydatków 

roku bieżącego o kwotę 125.208 zł na przedsięwzięciu polegającym na przebudowie 

ul. Długiej w Baniosze – w wyniku przeprowadzonego postępowania przetargowego;  

3) zwiększeniem łącznych nakładów finansowych, limitu zobowiązań i limitu wydatków 

roku 2023 o kwotę 65.000 zł na przedsięwzięciu polegającym na termomodernizacji 

budynku Urzędu Miasta i Gminy w Górze Kalwarii – w wyniku przeprowadzonego 

postępowania przetargowego;  

4) zmniejszenie limitu wydatków w roku 2023 oraz zwiększenie limitu wydatków w roku 

2024 o kwotę 65.000 zł na przedsięwzięciu polegającym na budowie drogi w Lininie – 

zmiana harmonogramu realizacji przedsięwzięcia.  

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Aleksandra Fedynicz-Komosa ponadto poinformowała, że 

materiały dotyczące dzisiejszej sesji zostały dostarczone radnym w dniu wczorajszym 

drogą mailową.  

 

Głosowano w sprawie: projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia 

wieloletniej prognozy f inansowej gminy Góra Kalwaria na lata 2022–2031.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (18) 

Zbigniew Adamczyk, Łukasz Baran, Monika Bolek, Aleksandra Fedynicz-Komosa, Jacek 

Gliński, Jan Jarosz, Wojciech Kochański, Szymon Krupa, Czesława Iwona Książek, Beata 

Mika, Bożena Molak, Zenon Nadstawny, Jakub Rącz, Jan Rokita, Iwona Szymańska, Tomasz 

Ura, Urszula Wroniewicz, Rozalia Zdulska 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 

Teresa Jędral, Andrzej Posiewka 

NIEOBECNI (1) 

Beata Polaczyńska 

 

 Rada Miejska Góry Kalwarii podjęła uchwałę nr LXXIV/664/2022 

 

Punkt 6. Projekt uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej na 2022 rok. 
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Przewodnicząca Rady Miejskiej Aleksandra Fedynicz-Komosa poprosiła burmistrza 

o informację nt. projektu uchwały.  

Zastępca burmistrza Mateusz Baj przedstawił zmiany w uchwale budżetowej oraz je 

uzasadnił, pomijając zmiany, które omówił przy wieloletniej prognozie f inansowej dot.: 

termomodernizacji budynku Urzędu, budowy drogi w Lininie i budowy kulturalnej ścieżki 

rowerowej. Kontynuując wyjaśnił, że kolejne dwie zmiany dotyczą: 

1) dołożenia kwoty 60.000 zł do remontu dachu w Szkole Podstawowej Nr 2 w Górze 

Kalwarii,  

2) zwiększenia planu wydatków o kwotę 647.739 zł na zadaniu inwestycyjnym „Budowa 

miasteczka rowerowego w Górze Kalwarii”, które w wyniku dostosowania do dokumentacji 

technicznej otrzyma nazwę „Budowa toru rowerowego oraz boiska do streetballu wraz 

z infrastrukturą towarzyszącą”. Następnie przypomniał, że w wyniku dyskusji, która miała 

miejsce jesienią ubiegłego roku i kontrowersjami jakie wywołała budowa miasteczka 

rowerowego uzgodniono, że zadanie to pozostanie w budżecie z niewielką kwotą, 

natomiast należy na nie szukać dofinasowania zewnętrznego. Obecnie udało się pozyskać 

300.000 zł z budżetu Województwa Mazowieckiego. Pozostała kwota 347.739 zł będzie 

pochodziła z wolnych środków. Wobec czego budżet na to zadania ulega zwiększeniu 

o kwotę 647.739 zł. Łącznie z kwotą 160.000 zł pozostawioną na tym zadaniu, w budżecie 

byłoby 800 tys. zł. Wyjaśnił również, że zadanie nie obejmuje budowy miasteczka ruchu 

rowerowego, natomiast jest pozostawione na nie miejsce, i również będą podjęte starania 

o środki zewnętrzne.  

W dyskusji udział wzięli: 

Przewodnicząca Aleksandra Fedynicz-Komosa odnosząc się do powyższych wyjaśnień 

zarzuciła burmistrzowi niedotrzymanie umowy. Zwróciła uwagę, że zadanie miało być 

realizowane w ramach kwoty pozostawionej w budżecie oraz pozyskanego dofinasowania. 

Zapytała o możliwość ograniczenia kosztów realizacji zadania do kwoty pozostawionej 

w budżecie i kwoty dofinasowania, aby nie dokładać wolnych środków, by pozostawić je 

na pilniejsze potrzeby. Przypomniała, że radni nie byli przeciwni tej inwestycji, jednakże 

trzeba segregować inwestycje wg. hierarchii ważności.  

Burmistrz Arkadiusz Strzyżewski odpowiedział, że nie ma programów, które poza „Polskim 

Ładem” finansują zadania inwestycje w 80-100%, zwykle jest to ok. 50%. Dodał, że na ten 

moment trudno powiedzieć jaka będzie ostateczna kwota przetargowa tego zadania. 

Podkreślił, iż pumptracka nie da się wybudować za 400 tys. zł. Poza tym zadanie nie 

przewiduje wyłącznie budowy pumptracka, ale i budowę infrastruktury towarzyszącej takiej 

jak: dojście do pumptracka, ławki, nasadzenia, boisko do streetballu i miejsca parkingowe, 

które posłużą również obsłudze przedszkola i cmentarza. W ramach pumptracka 

przewidziane jest też miejsce na miasteczko ruchu rowerowego, po to, by dzieci mogły 

uczyć się zasad bezpieczeństwa. Podkreślił, że inwestycja powstanie w obszarze bardzo 

dynamicznie rozbudowującym się. Przypomniał, że obiecał pozyskanie środków zarówno 

na budowę pumptracka, jak i wybiegu dla psów oraz miejsca aktywności 

wielopokoleniowej na terenie byłej jednostki wojskowej, i z tej deklaracji się wywiązał, bo 
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na wszystkie trzy zadania zostały pozyskane środki zewnętrzne. Przypomniał, że budowę 

pumptracka zgłosili mieszkańcy do budżetu partycypacyjnego i choć projekt uzyskał 

poparcie, to koszty realizacji nie mieściły się w kwocie pozostałej do rozdysponowania. 

W związku z tym, że budowa pumptracka jest realizacją oczekiwań mieszkańców, prosił 

o uszanowanie głosu mieszkańców.   

Przewodnicząca Aleksandra Fedynicz-Komosa prosiła burmistrza o niezarzucanie 

nieszanowania głosu mieszkańców. Stwierdziła, że kwota inwestycji została przez 

burmistrzów określona już na etapie wniosku o dof inansowanie. Więc 300 tys. zł, które 

teraz trzeba dołożyć z wolnych środków było zaplanowane na etapie przygotowania 

wniosku i szkoda, że nie poinformowano o tym rady. W jej ocenie na tym etapie umowa 

nie została dotrzymana. Drugą kwestią, na którą zwróciła uwagę jest to, że zadanie nie 

obejmuje budowy miasteczka ruchu rowerowego. 

Burmistrz Arkadiusz Strzyżewski przyznał, że we wstępnych szacunkach koniecznym było 

oszacowanie kosztów całego przedsięwzięcia, i oczywiście na etapie składania wniosku 

można było państwu radnym podać wartość zadania i kwotę, o jaką walczymy, jednakże 

na etapie składania wniosku nie było pewności, czy uda się pozyskać dof inasowanie. 

Odnosząc się do kwestii budowy miasteczka ruchu rowerowego powiedział, że jest duża 

szansa na pozyskanie dofinasowania również i na to zadanie.  

Przewodnicząca Aleksandra Fedynicz-Komosa podkreśliła, że na etapie składania wniosku 

burmistrz powinien poinformować radnych i przedstawić jaki ma, inny niż wcześniej 

uzgodniony plan. Wówczas wszystko byłoby jasne i klarowne. Przy czym podkreśliła, że 

nie jest przeciwna tego typu inwestycjom i cieszy się, że młodzież będzie mogła z tego 

korzystać.  

Radna Monika Bolek poprosiła o przedstawianie kosztów budowy poszczególnych 

etapów. 

Burmistrz Arkadiusz Strzyżewski odpowiedział, że składając wniosek o dof inasowanie 

korzystano z koncepcji zagospodarowania terenu, która nie jest jeszcze docelowym 

projektem. Pierwszy etap przewiduje budowę infrastruktury towarzyszącej oraz 

pumptracka i boiska do streetballu, koszt ok. 800 tys. zł. Drugi etap przewiduje budowę 

miasteczka ruchu rowerowego, koszt 100-200 tys. zł. 

Radny Wojciech Kochański zapytał o możliwość pozostawienia od strony ul. Kalwaryjskiej 

miejsca na rozbudowę przedszkola lub żłobka.  

Burmistrz Arkadiusz Strzyżewski odpowiedział, że widzi możliwość rozbudowy 

przedszkola lub żłobka ale od strony ul. Budowlanych. Jeśli chodzi o budowę nowego 

żłobka przypomniał o proponowanych dwóch lokalizacjach: na terenie byłej jednostki 

wojskowej lub na działce pomiędzy cmentarzami. 

Radny Jakub Rącz zapytał, ile będzie miejsc parkingowych przy pumptracku. 

Pani Katarzyna Kochańska Naczelnik Wydziału Inwestycji, Remontów i Drogownictwa 

w odniesieniu do pytania o miejsca parkingowe deklarowała przesłanie radnym drogą 
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mailową programu funkcjonalno-użytkowego.  

 

Po zakończeniu dyskusji Przewodnicząca Rady Miejskiej Aleksandra Fedynicz-Komosa 

poprosiła o zastępcę skarbnika Barbarę Holz o odczytanie uzasadnienia do projektu 

uchwały. Dodała, że materiały zostały dostarczone radnym w dniu wczorajszym drogą 

mailową.  

Pani Barbara Holz odczytała uzasadnienie do projektu uchwały: 

Zmiany w dochodach budżetowych:  

Dział 926 Kultura fizyczna – zwiększa się plan dochodów o kwotę 300.000 zł – pomoc 

finansowa z Samorządu Województwa Mazowieckiego w ramach programu „Mazowsze 

dla sportu 2022”.  

Zmiany w wydatkach budżetowych:  

Dział 600 Transport i łączność – zwiększenie planu wydatków o kwotę 104.792 zł, z tego:  

- 125.208 zł - zmniejszenie planu wydatków na zadaniu inwestycyjnym „Przebudowa ul. 

Długiej w Baniosze” – w wyniku postępowania przetargowego,  

- 230.000 zł – zwiększenie na zadaniu inwestycyjnym „Budowa kulturalnej ścieżki 

rowerowej – Etap I” - w wyniku postępowania przetargowego.  

Dział 801 Oświata i wychowanie – zwiększenie planu wydatków łącznie o kwotę 60.000 zł 

zwiększenie planu wydatków przeznaczonych na remont dachu w SP Nr 2 w Górze 

Kalwarii.  

Dział 926 Kultura fizyczna – zwiększenie planu wydatków o kwotę 647.739 zł na zadaniu 

inwestycyjnym „Budowa miasteczka rowerowego w Górze Kalwarii”.  

Ponadto, zadanie inwestycyjne „Budowa miasteczka rowerowego w Górze Kalwarii”, 

w wyniku dostosowania do dokumentacji technicznej, otrzymuje nazwę „Budowa toru 

rowerowego oraz boiska do streetballu wraz z infrastrukturą towarzyszącą”.  

Powyższe zmiany w budżecie były możliwe w wyniku wprowadzenia do przychodów 

kwoty 512.531 zł z wolnych środków. 

 

Głosowano w sprawie: projektu uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej na 2022 

rok.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 5, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Monika Bolek, Aleksandra Fedynicz-Komosa, Jacek Gliński, Jan Jarosz, Szymon Krupa, 

Czesława Iwona Książek, Beata Mika, Bożena Molak, Zenon Nadstawny, Jakub Rącz, Iwona 

Szymańska, Tomasz Ura, Urszula Wroniewicz, Rozalia Zdulska 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (5) 

Zbigniew Adamczyk, Teresa Jędral, Wojciech Kochański, Andrzej Posiewka, Jan Rokita 
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NIEOBECNI (2) 

Łukasz Baran, Beata Polaczyńska 

 Rada Miejska Góry Kalwarii podjęła uchwałę nr LXXIV/665/2022 

 

Punkt 7. Zamknięcie LXXIV nadzwyczajnej sesji Rady Miejskiej. 

Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodnicząca Rady Miejskiej Aleksandra Fedynicz-

Komosa o godz. 15:30 zamknęła LXXIV nadzwyczajną sesję Rady Miejskiej.  

 

 

 

                                                                                         Przewodnicząca Rady Miejskiej 

                                                                                         Aleksandra Fedynicz-Komosa 

 

 

 

 

 

 

 

Przygotowała:  

Urszula Kuranowska 

 

 


